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Datum: 30 maart 2023 
 
Via de post hebt u een brief van de gemeente ontvangen waarin u wordt uitgenodigd voor een 
inloopbijeenkomst over de verkeersmaatregelen in het kader van het Masterplan Verkeer 
Houtkwartier. De bijeenkomst vindt plaats in de aula van het Driestar College op 6 juni en duurt van 
18.00 tot 20.00 uur. Bij de tekeningen van het definitieve ontwerp die zullen worden getoond en 
kunnen worden bekeken zijn medewerkers van de gemeente aanwezig, die het ontwerp kunnen 
toelichten. De planning voor de uitvoering, die de gemeente ook zal tonen, hebben wij nog niet 
gezien. 
 
Een korte terugblik 
In 2020 had het Masterplan Verkeer Houtkwartier een bredere scope dan nu het geval is. Eind 2020 is 
het Masterplan opgeknipt in 5 delen. De Raadsherenbuurt-zuidoost, de Rijnsburgerweg, de 
Posthofrotonde en de inrichting van het Houtkwartier Oost zijn uit het Masterplan gehaald en 
ondergebracht in andere projecten. Dit had tot gevolg dat de afstemming en de samenhang tussen de 
projectonderdelen kwam te vervallen. Ieder project maakte eigen afwegingen en kwam tot eigen 
keuzes. Er was geen gezamenlijk overleg meer van de gemeente met de betrokken organisaties 
(wijkvereniging, scholen, Alrijne enz.). In oktober 2021 heeft het college over het Masterplan een 
besluit genomen zonder dat daar overeenstemming over was met de betrokken partijen. Het 
inhoudelijk commentaar dat de wijkvereniging schriftelijk had gegeven werd terzijde gelegd. Het plan 
is vervolgens bij de stukken van de gemeenteraad gevoegd, maar niet met de raadscommissie en de 
gemeenteraad besproken. 
 
Inmiddels is door de gemeente besloten over de inrichting van de Raadsherenbuurt-zuidoost 
(Antonie Duycklaan). De problematiek van het sluipverkeer door deze wijk en het Houtkwartier, van 
het spookrijden in de Paulus Buijsstraat en het haal- en brengverkeer bij de scholen en 
kinderdagverblijven zijn in de uiteindelijke plannen niet opgepakt, hoewel de wijkvereniging daar wel 
op had aangedrongen.  
De al lang levende wens bij de gemeente en de wijkverenging om de Rijnsburgerweg (tussen het 
spoorviaduct en de Posthofrotonde) verkeersluw te maken en de drukte en onveiligheid rond de 
Posthofrotonde structureel aan te pakken worden niet concreet opgepakt of op de lange baan 
geschoven. Wel is voor de Posthofrotonde een project gestart dat is gericht op het voor de korte 
termijn treffen van maatregelen om een aantal knelpunten voor het fiets- en voetgangersverkeer aan 
te pakken.  
Over de parkeerproblematiek in de wijk bleef het ook stil. Toegezegd overleg over diverse 
parkeerproblemen zoals b.v. het tekort aan parkeerplaatsen in een deel van de wijk (Rijsburgerweg, 
Mariënpoelstraat en Boerhaavelaan) kwam niet tot stand. Op 30 maart j.l. is voor de 4e keer een 
toezegging tot overleg gedaan. Tot nu toe nog steeds zonder resultaat. 
 
Het gaat dus allemaal uiterst traag. Er is geen sprake meer van echte samenwerking tussen de wijk en 
de gemeente. De gemeente praat met elke partij afzonderlijk. Op die manier is onbekend wie wat wil 
en waarom. Er ontstaat hierdoor willekeur bij het bepalen van wat wel en niet wordt gedaan.  
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Het definitieve ontwerp van de verkeersmaatregelen in het kader van het Masterplan Verkeer 
Het bestuur van de wijkvereniging is dinsdag 23 mei j.l. op de hoogte gebracht van de definitieve 
ontwerpen, die tijdens de informatieavond aan de wijk worden gepresenteerd. Deze ontwerpen staan 
niet ter discussie.  
 
We kunnen met zijn allen blij zijn, dat de maximum snelheid in de wijk teruggebracht zal worden van 
50 naar 30 km per uur. Er worden in de “rest van het Houtkwartier” drempels en plateaus aangelegd 
om de snelheid te beperken. Ook het realiseren van schoolzones met een maximum snelheid van 15 
km/h juichen wij van harte toe. 
 
Wij hebben tijdens het overleg met de gemeente op 23 mei echter ook duidelijk laten blijken grote 

moeite te hebben met een aantal door de gemeente genomen besluiten. Het gaat daarbij om de 

volgende punten: 

• Het uitstellen van een besluit over het instellen van een éénrichtingscircuit Houtlaan, 

Faljerilstraat, Kagerstraat en Dieperpoellaan. Dit circuit heeft volgens ons de volgende 

voordelen: 

o Het leidt tot een rustiger verkeersbeeld op de Dieperpoellaan met name voor de 

ingang van het Alrijne ziekenhuis.  

o het sluipverkeer vanaf de Antonie Duycklaan via de Houtlaan en Zweilandlaan naar 

de Oegstgeesterweg v.v. wordt beperkt en  

o het spookrijden op de Kagerstraat wordt tegengegaan. De Kagerstraat wordt dan 

immers van de Rijnsburgerweg tot aan de Dieperpoellaan éénrichtingsverkeer. De 

voorziene kleine aanpassing van het kruispunt Faljerilstraat / Kagerstraat (verlenging 

van de huidige middenberm) zal volgens ons geen effect hebben op het spookrijden.  

De gemeente wil pas na evaluatie van het effect van de nu door de gemeente genomen 

maatregelen bepalen of een dergelijk éénrichtingscircuit gewenst is.  

• Het stukje Houtlaan tussen de Antonie Duycklaan en de Faljerilstraat blijft 

tweerichtingsverkeer. Wij zouden dit nu al éénrichtingsverkeer willen maken om het 

sluipverkeer door de Raadsherenbuurt en het Houtkwartier in één richting te beperken.  

 

• De gemeente wil aan het einde van de Kagerstraat (bij de Zweilandlaan) een fietssluis c.q. 

autoknip aanleggen om het sluipverkeer door de Kagerstraat onmogelijk te maken. Er wordt 

aan het eind van de straat een keerlus gemaakt, zodat het autoverkeer daar kan keren.  

De keerlus is nodig voor het autoverkeer dat gepaard gaat met het brengen en halen van de 
schoolgaande jeugd van/naar het Da Vinci-college en in mindere mate het Driestarcollege.  
Het overgrote deel van dit verkeer komt aangereden vanaf de Oegstgeesterweg en zal 
voortaan dus een rondje om het ziekenhuis moeten rijden om vervolgens de jongeren af te 
zetten bij of op te halen van de ingang van beide scholen aan de Kagerstraat.  
De gemeente hoopt dat door deze grote omweg het brengen en halen van de jongeren met 
de auto wordt ontmoedigd en daarmee het autoverkeer op de Zweilandlaan en (heen en 
terug) in de Kagerstraat (naar en van de keersluis) tijdens de spitsuren bij aanvang en einde 
van de schooltijden zal verminderen.  
Naar onze mening zal dit niet zo werken omdat deze automobilisten op de Zweilandlaan bij 
de fietssluis de jongeren af zullen zetten en weer ophalen en dan ook op die plek op de 
Zweilandlaan de auto zullen keren. Bij de fietssluis zal door de combinatie van veel fietsers en 
(kerende) auto’s dagelijks een grote verkeerschaos gaan ontstaan. De Zweilandlaan is in de 
huidige situatie tijdens de spits een bijzonder drukke route met veel fietsers en ook auto’s in 
beide richtingen. 
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Door ons is om deze redenen voorgesteld de fietssluis en verkeerslus op de Kagerstraat bij de 
bocht met de Dieperpoellaan te realiseren. De gemeente wil dit niet omdat het dan nodig is 
een stukje grond van het ziekenhuis te verkrijgen voor het realiseren van een ruime 
verkeerslus voor auto’s. 
 

• Er is in het ontwerp geen rekening gehouden met aanpassingen van de Posthofrotonde. 

Daarvoor is een aparte projectorganisatie in het leven geroepen die op 17 april j.l. informatie 

heeft gedeeld over een verkeersonderzoek, dat is uitgevoerd en suggesties heeft opgehaald 

om de verkeersveiligheid (m.n. voor fietsers) te verbeteren. Er zijn als onderdeel van het 

“grote” Masterplan Verkeer Houtkwartier wel plannen gemaakt om de opstelruimte voor 

auto’s (met name bij de ingang van de Kagerstraat en de uitgang van de Houtlaan) te 

vergroten, fietspaden te verbreden  en fietsverkeer vanuit de Kagerstraat beter en over een 

langere afstand te scheiden van het autoverkeer.  

Het project dat beoogt op korte termijn de verkeersveiligheid voor fietsers en voetgangers 
rond de Posthofrotonde te verbeteren zal mogelijk besluiten tot het instellen van 
éénrichtingsverkeer voor fietsers rond de rotonde. In dat geval moet de inrichting van de 
rotonde opnieuw worden aangepast (om het oversteken van fietsers aan de noordzijde van 
de rotonde goed mogelijk te maken). Wij zouden daarom besluitvorming over aanpassing van 
de rotonde en de ingang van de Kagerstraat in hun onderlinge samenhang willen bezien.   
 

• In het ontwerp is niets gedaan met de wens om het fietsen over het trottoir tussen de 

Kagerstraat en de Mariënpoelstraat te ontmoedigen. Wij bepleiten al  langere tijd de toegang 

tot de Braassemerstraat bij de Rijnsburgerweg af te sluiten voor fietsers. Dat draagt ook bij 

aan de overzichtelijkheid van de Posthofrotonde.  

 

• Reeds langere tijd bepleiten wij ook een verbod voor zwaar vrachtverkeer en 

touringcarbussen in de wijk. Regelmatig worden straten in onze wijk geblokkeerd door dit 

verkeer met effecten op de Posthofrotonde en de Rijnsburgerweg. Dergelijk verkeer loopt 

ook vast op keerlussen, waarvan de draaicirkel klein is (bijvoorbeeld aan het begin van de 

Boerhaavelaan). De scholen Woutertje Pieterse en De Vlieger geven het goede voorbeeld. Zij 

maken gebruik van de ruimte die er is in de Kikkerpolder (bij UVS en bij Lugdunum) om 

vrachtwagens en touringcarbussen op te stellen.  

 
Handhaving 
Alleen verkeerstechnische zaken veranderen is onvoldoende om de verkeersveiligheid te 
verbeteren. In onze optiek is het dringend noodzakelijk om te handhaven. Dan gaat het om: 

• Fietsers op het trottoir 

• Spookrijders in de Kagerstraat 

• Te hard rijden op de route Houtlaan – Zweilandlaan v.v. 

De politie en de gemeente willen dit echter niet oppakken.  
Eén van onze bewoners heeft een spookrijder via het correcte formulier gemeld aan de politie. 
De politie wil daar echter niets mee doen. Een politie-agent moet een spookrijder namelijk op 
heterdaad betrappen en bekeuren. 
 
Tot slot 
We zijn van mening, dat aan onze zorgpunten wel erg makkelijk voorbij wordt gegaan. Ze worden 
op (een onzekere) lange baan worden geschoven of genegeerd en daar hebben wij problemen 
mee. De gemeente wil geen enkele toezegging doen over vervolgstappen.  
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Wij roepen u op om de informatiebijeenkomst op 6 juni te bezoeken en daar uw zorgen 
duidelijk kenbaar te maken. Laat het ons ook even weten.  
 

N.B.: 
Met betrekking tot de korte termijnmaatregelen voor de Posthofrotonde is geen sprake meer 
geweest van enig overleg tussen de wijkvereniging en de gemeente. Een verslag van de 
bijeenkomt op maandag 17 april j.l. hebben wij nog altijd niet gezien.  

 
Met vriendelijke groet, 
 
Wim Scholten 
Kagerstraat 30 
2334 CR Leiden 
vz wijkvereniging Houtkwartier 
mob +31 651 137 163 


